
Trøjborg Fællesråd 

Bestyrelsesmøde onsdag den 17/5 2023 kl. 17-19 i Huset Trøjborg 

Til stede: Eva, Niels Christian, Troels-Henrik 

Afbud: Jane, Julie, Olav, Synnøve, Thomas 

 

Dagsorden 

1. Valg af referent 

Niels Christian blev valgt til referent. 

 

2. Godkendelse af dagsorden 

På grund af det store og sene frafald blev den udsendte dagsorden reduceret. 

Enkelte punkter er det i stedet nødvendigt at behandle på næste møde, den 21/6. 

 

3. Referat fra møde den 19/4 2023 underskrives 

Referatet var godkendt skriftligt og blev underskrevet. 

 

4. Nyt fra aktivitetsområderne 

Trafikal fredeliggørelse. På borgermøde den 16/5 blev resultatet af fællesrådets 

arbejde med kommunen præsenteret. En række spørgsmål blev stillet, blandt 

andet om mulighederne for at øge æstetikken i Tordenskjoldsgade og gøre den 

mere indbydende. – Medlemmerne orienteres direkte om de kommende 

trafikforanstaltninger (Niels Christian), og noget tilsvarende lægges på 

hjemmesiden og på sociale medier (Julie). Ved given lejlighed tages der kontakt 

til medlemmer i Tordenskjoldsgades handelsstandsforening for at orientere om 

trafikinitiativerne og for at høre om mulighederne for mindre æstetiske og 

”livgivende” initiativer (Eva). 

 

Biodiversitet. På sidste møde blev det besluttet at synliggøre den reelle 

biodiversitet på Trøjborg ved hjælp af et skema. Et sådant skema foreligger nu. I 

mellemtiden har Risvangen Fællesråd taget initiativ til et samarbejde med 

Christiansbjerg og Trøjborg om at kortlægge områdernes biodiversitet. For at 

skabe interesse for sagen arrangeres et møde med Morten D.D. fra Naturhistorisk 

Museum den 8/6 kl. 19-21 i Skovvangskolens aula. Tilmelding er nødvendig. – Så 

snart der foreligger en mulighed for tilmelding, orienteres medlemmerne direkte 

herom (Niels Christian) og det lægges på sociale medier (Julie). Der udestår 

afklaring af en række praktiske spørgsmål i forbindelse med at kortlægge 

biodiversiteten på Trøjborg, og det diskuteres på næste bestyrelsesmøde. Julie 

har kontakten til Risvangen Fællesråd. 

 

Det grønne hjørne. Kommunen har opsat bænke og borde for at skabe bedre 

muligheder for ophold og aktivitet i området. Kommunens senere tilbud om at 

”låne en park” (bord, bænke, plantekummer) for to måneder skal prøves af (Eva). 



Der forventes svar på ansøgningen til Nordea-Fonden omkring den 20/6 (Eva er 

tovholder). 

 

Motionsløbet 25/6. Forberedelsen er gennemført, der bliver et stort og varieret 

program. Der kan bruges et par frivillige til det praktiske på selve dagen: kontakt 

Eva. Kulturudvalget laver en plakat, som det også deler rundt. 

 

5. Kommunen 

• Lokalplan 1181 (den bynære del af Aarhus Ø) er vedtaget af Byrådet den 

10/5 uden imødekommelse af indvendinger mod især højderne. Den 24/5 

forventes Byrådet at vedtage lokalplan 1188 (”Hængslet” mellem Aarhus Ø 

og midtbyen). 

• Kommunen har arrangeret borgermøde den 6/6 om en revideret version af 

Helhedsplan for Randersvej. Mødet er en del af offentligheden om 

forslaget, men der er endnu ikke udsendt materiale, der beskriver den 

reviderede plan. Det fremgår imidlertid af et notat til teknisk Udvalg, at 

alle indvendinger vedrørende Trøjborg er imødekommet, ligesom der er 

sket store ændringer af forløbet langs Randersvej. På den baggrund finder 

bestyrelsen det ikke nødvendigt at deltage i mødet, og det meddeles 

kommunen (Niels Christian). Hvis de to andre fællesråd – Christiansbjerg og 

Risvangen – ønsker Trøjborgs deltagelse, tages beslutningen op til fornyet 

overvejelse. 

• Henvendelse fra Aarhus Vand vedrørende betydningen af rent drikkevand, 

herunder betydningen af ikke at bruge sprøjtemidler i haver. Henvendelsen 

hænger fint sammen med ovenstående om biodiversitet. Medlemmerne 

orienteres direkte herom (Niels Christian), og det lægges på de sociale 

medier (Julie).  

 

6. Netværk  

• Den 2/5 var der seminar mellem kommunen (især rådmanden for Teknik & 

Miljø) og alle fællesråd. Det overordnede emne var borgerinddragelse, og 

det entydige budskab fra fællesrådene var, at fællesrådene skulle 

inddrages fra starten af en sag, og borgerne skulle have indflydelse. Der 

blev valgt et nyt arbejdsudvalg, der sammen med kommunen står for det 

praktiske ved afholdelse af fællesmøder. – Efterfølgende har SD, K og V 

udsendt et oplæg om ”borgersamling om byliv, byrum og mobilitet i 

Aarhus”. Oplægget behandles af Byrådet den 24/5. Det er ikke klart, 

hvordan en borgersamlings input skal bruges, eller hvordan borgersamlinger 

stiller inddragelsen af fællesrådene. 

• Beboerforeningen/Beboerhuset (Tordenskjoldsgade 31) har spurgt ejeren af 

matriklen (Tækker) om planerne for brug af bygningerne, nu da 

autoværkstedets lejemål er forlænget med fem år. Fællesrådet har støttet 

henvendelsen.  



• Midtbyforum drøftede på et møde den 26/4 blandt andet det kommende 

fællesrådsseminar og den fortsatte uklarhed om Planstrategi 2023. Næste 

møde er den 24/5.  

• Med Hjerte for Aarhus drøftede på et møde den 26/4 en invitation til 

Teknisk Udvalg for at drøfte inddragelse mere konkret. Næste møde er den 

31/5. 

7. Eventuelt 

• Der er en vis usikkerhed om byggeplanerne for området 

Agerbæksvej/Asylvej/Grenåvej, da rådmanden tilsyneladende/måske ikke 

fastholder forgængerens klare afvisning af de foreslåede højder og 

bebyggelsesprocenter. 

• Af praktiske grunde foreslås det at flytte mødet i december fra den 20. til 

den 13. 

 

Næste møde afholdes onsdag den 21/6. På dagsordenen (i hvert fald) vil være forslaget 

til Planstrategi 2023 (jf. byrådsmødet den 10/5) og en kortlægning af biodiversiteten på 

Trøjborg. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


